



من كتاب "كلمة منفعة" لقداسة البابا شنودة الثالث
المحبة تحتمل كل شيء

- ❖ كل إنسان يمكن أن يتجاوب مع المحبة التي تعطى وتبذل، والتي تريح وتفرح كل من يقابلها.
- ❖ ولكن هل كل إنسان يستطيع أن يحتمل غيره إذا أخطأ إليه، ولا يفقد محبته أمام الإساءة، أو أمام ما يظنه أنه إساءة...؟
- ❖ إن الرسول يقول "المحبة تحتمل كل شيء... المحبة لا تسقط أبداً. مياه كثيرة لا تستطيع أن تطفئ المحبة..." (1كو ١٣).
- ❖ إن كل أخطاء الناس لم تستطع أن تغير محبة الله، الذي فيما نحن بعد خطاة مات لأجلنا... نكران بطرس للمسيح، لم يستطع أن يغير محبة المسيح لبطرس، فبقيت كما هي...
- ❖ كل أخطاء أبسالوم وخيائته وحربه لأبيه، كل ذلك لم يغير من محبة داود له، الذي ليس فقط إحتمله، إنما قال: "رفقاً بالفتى أبسالوم"، بل بكى عليه بطريقة مؤثرة للغاية.
- ❖ ومحبة داود كما إحتملت أبسالوم، إحتملت شاول الملك أيضاً وكل متاعبه. وكم كان مؤثراً رثاء داود لشاول الذي أراد قتله مراراً.
- ❖ أنظروا إلى محبة الأم لإبنها: إنها لا يمكن أن تسقط مهما أخطأ الابن، بل تحتمل كل شيء يصدر منه، وتبقى المحبة كما هي... المحبة التي "لا تطلب ما لنفسها"، هي التي يمكنها أن تحتمل كل شيء...
- ❖ أما الذي يتمركز حول ذاته، فهو لا يعرف أن يحب كما ينبغي. وإن أحب لا تستطيع (محبته) أن تحتمل كما ينبغي.
- ❖ إحتملوا إذاً أخطاء غيركم، كما يحتمل الله أخطاءكم.
- ❖ إحتملوا لا في ضيق، ولا في مرارة قلب، إنما في حب، شاعرين أن كل إنسان له ضعفاته، وربما له أعذاره أيضاً التي لا تعرفونها...
- ❖ إختبروا محبتكم بهذا الإحتمال، لتعرفوا مدى سلامتها.

From "Words of Spiritual Benefit"
of His Holiness Pope Shenouda III
Love endures all things

- ❖ Everybody could respond to the type of love that gives and sacrifices, that comforts and cheers all who meet with it.
- ❖ But could everybody endure others if they do wrong against them, without losing love because of an offence, or what he considered to be an offence...?
- ❖ The apostle Paul says, "love bears all things... love never fails." "many waters cannot quench love" (1 Corinthians 13: 7 – 8).
- ❖ All the sins of people did not change the love of God, who, while we were still sinners died for us. Peter's denial of Jesus could not change the Lord's love for Peter, it remained as it was.
- ❖ All the wrong doings of Absalom, his betrayal and war against his father, never changed David's love for him. David not only tolerated him but said, "beware lest anyone touch the young man Absalom....the king was deeply moved and went up to the chamber and wept." (2 Samuel 18: 12).
- ❖ As David's love endured Absalom, it also endured the king and all his troubles. How touching was David's lamentation of Saul who repeatedly attempted to kill him.
- ❖ Look at the mother's love for her son it never fails, no matter how the son would err. She endures fails no matter how the son would err. She endures everything he does and her love remains as it is. It is the love that does not seek its own, and bears all things.
- ❖ As for the one who is self-centered, he never knows love as it should be. And if he does love, his love would not be capable of enduring as it should be.
- ❖ Bear the faults of others as God bears your faults. Bear but not in distress and bitterness of heart but in love, feeling that everyone has his own weaknessness. Maybe he also has his own excuses that you do not know.
- ❖ Examine your love by endurance, to know the extent of its soundness.

Condolences

The church shares the family of the departed Erian Farag their feelings and asks that his soul be reposed in the bosom of the saints. He is the husband of Samira Farag and father of George, Mounir and Nabil.

Church News and Schedule by telephone:
274-1589

Church's website www.stmarkmontreal.ca

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 fr_pishoy@hotmail.com

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 frmikhail@copticmail.com

Service schedule

مواعيد الخدمة

+ Confessions	Tue 4 – 7½	PM	+ إعرافات
+ Holy Liturgy	Wed 5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ Prayer Meeting	Thu 7 – 8	PM	+ إجتماع صلاة
+ St. Monica and St. Augustine group meeting	Thu 8 – 9	PM	+ إجتماع أسرة القديسة مونيكا والقديس أغسطينوس
+ Holy Liturgy	Fri 8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Friday Youth Meeting	Fri 8 - 9½	PM	+ إجتماع الشباب
+ Sons of Light Club	Sat 2½-7	PM	+ نادي أبناء النور
+ hymns lessons	Sat 1½ - 3	PM	+ درس ألحان
+ Angels Club	Sat 3 - 7½	PM	+ نادي الملائكة
+ hymns lessons	Sat 6 - 7½	PM	+ درس ألحان
+ Vespers/Bible study /Praises	Sat 7½ - 11	PM	+ عشية – درس الكتاب – تسبحة
+ Holy Liturgy	Sun 8½- 11½	AM	+ القداس الإلهي
+ Sunday School	Sun 12 – 1	PM	+ مدارس الأحد
+ Meeting of the Eritrean brethren	Sun 1 - 2	PM	+ إجتماع الأخوة الإرتريين
+ Servants meeting	Sun 2 - 3	PM	+ إجتماع الخدام

أخبار الكنيسة

1. شرفنا نيافة الأنبا بولا موقداً من قداسة البابا للإشراف على إجراء التزكية للشماس مدحت عطاالله كاهناً للكنيسة – ولمتابعة أحوال المدرسة – والأحوال الشخصية – الرب يعوضه عن أتعابه الكثيرة ويعطينا بركة صلواته وخدمته.
2. تجرى التزكية اليوم بعد القداس الإلهي.
3. سوف تبدأ دروس ألحان جديدة في أربع مجموعات ابتداءً من يوم السبت القادم.
4. درس الكتاب بعد عشية السبت القادم عن رسالة رومية.
5. أرسلت الكنيسة مبلغ 1000 دولار من حصيلة السنوات – الرب يعوضكم كل خير.

خطوبة مباركة

تهنيء الكنيسة أحبائها كريستينا إبراهيم ومايكل حنا بالخطوبة المباركة وترجو لهما تمام الفرح بالإكليل المقدس

إكليل مبارك

تهنيء الكنيسة أولادها بالإكليل المبارك وترجو لهم حياة كلها سعادة وبركة وثمراتاً صالحاً:

1. جون غبروس وسيلفيا فانوس
2. وسيم عطاالله ومارجريت فرج

مشاركة

تشارك الكنيسة أحبائها مشاعرهم في إنتقال المرحوم عريان فرج وهو زوج السيدة سميرة فرج ووالد جورج ومنير ونيل وتطلب له نياحاً في أحضان القديسين.

CHURCH NEWS

1. His Grace Bishop Paula honored us by his presence, being mandated by His Holiness Pope Shenouda III in order to supervise the acclamation process of the deacon Medhat Atalla to be ordained as a priest in our church, and also to follow up the school procedures and the matrimonial affairs, may the Lord compensate him for his many efforts and give us the blessing of his prayers and service.
2. The acclamation will take place today after the Holy Liturgy.
3. The Church will begin new hymns classes in four groups starting next Saturday.
4. Next Saturday Bible Study will be about the epistle to the Romans.
5. The church sent an amount of 1000\$ collected from the cents, may the Lord compensate you.

Blessed Engagement

The Church congratulates her beloved Christina Ibrahim and Michael Hanna for the blessed engagement and wishes them the complete happiness by the Holy Matrimony

Holy Matrimony

The church congratulates her beloved for the Holy Matrimony and wishes them a happy and fruitful life:

1. John Ghabrous and Sylvia Fanous
2. Wassim Atalla and Marguerite Farag